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  "פינחספרשת "
 מאיר:-איש רוח אמיתי / סיון רהב

מטר? למה אתה  20כותב אהרוני ברנשטיין: "תסתכל רגע על העץ שממול, באיזה מרחק הוא? מה פתאום 
מודד את כל העולם יחסית אליך? עבור הבחור שעומד ליד העץ, הוא ממש במרחק נגיעה. מגיל אפס, ממש 

ם וכמובן נהג כמוכם, גם אני בטוח שאני ניצב במרכז האירוע, במרכז האנושות כולה. בני משפחה, חברי
נמדדים תמיד ביחס אליי. מפתיע לחשוב שכך בדיוק אחרים רואים אותי, כעוד דמות  -האוטובוס או השומר 

 ברקע של חייהם, כשהם כמובן במרכז. 
יהושע בן נון מקבל בפרשת השבוע את התואר 'איש אשר רוח בו'. הוא נבחר להיות היורש של משה רבנו 

כיוון שהוא הצליח להכיל את הרוח של כל אחד ואחת. הייתה לו יכולת כניסה מדהימה ללב ולעיניים של כל 
א הבין אותם מבפנים, אדם, כדי לראות את העולם מנקודת המבט שלהם. הוא לא מדד אנשים ביחס אליו, אל

 כפי שהם. 
להרים  -לא בדק מה הם יכולים לתת לו או איך הם משפיעים על מעמדו, אלא הצליח להיכנס לעולמם ומשם 

אותם למעלה. זה לא קל, אבל כל אחד יכול להתחיל לפתח תרגילי גמישות שיעזרו לנו לפנות את עצמנו מהמרכז. 
 מו האגו שלנו, יחולל רעידת אדמה של ממש. מילימטר של תזוזה בתוך הבטון היצוק שש

ישתדרגו. גם אנחנו נוכל להיות אנשים  -ההסתכלות שלנו על אנשים, וגם הקשר שלנו אל מי שברא אותם  כל
 אשר רוח בם".

 
 

 
 
 
 

 שהשמחה במעונם
 טוב -מזל 

 

 אייל.ונכד לנחמה ויוחאי, בן לכנה לשרה לאבי גודמן ולכל המשפחה להולדת הנין, 
 

 
 

 
 
 

 
 

 2580#וג מקוצר חי - מטלפון ביתי נייח )מתוך הקיבוץ( -שר"פ  מוקד
 בנייד מכל מקום בארץ ובחו"ל. 073-2341234או לטל' 

 

 
 
 
 

 זמני  שבת
 

 19:15       תדלקת נרוה

 

 19:35       מנחה וקבלת שבת 

 

 08:30        שחרית

 

 30:13        מנחה א' 

 

 18:00                 מנחה ב'

 

  20:25       השבת צאת 
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 פינת ההלכה
 

 )חלק ד ואחרון( "מתי יהיה מותר לי לעקור עץ פרי?..."

 
ואזי מותר לעוקרו, כי אין העקירה בדרך השחתה אלא שעץ הפרי גורם לנזק, לפעמים קורה 

שכאשר הרגיש האמורא שמואל, שהדקלים  ב"ק( )מסכת בתלמוד להסיר נזק. וכן מסופרכדי 
הנטועים בין הגפנים מזיקים לגפנים, עד שאפילו ניתן להרגיש את טעם התמרים בענבים, ציווה 

                    במקום אחר בתלמוד  על אריסו לעקור את הדקלים, שהיו זולים מהגפנים. וכן מסופר
שדקליו של רבא בר רב חנן היו נטועים סמוך לכרמו של רב יוסף, והיו באות ציפורים  ב"ב( )מסכת

לדקלים ולאחר מכן יורדות ומזיקות את ענביו של רב יוסף. ונפסקה הלכה שצריך לעקור את 
וכן כאשר עץ פרי נדבק במחלה, ואם לא יעקרו אותו המחלה הדקלים כדי שלא יזיקו לגפנים. 

מושך אליו יבחושים  עץ הפריכאשר  .רים, מותר לעוקרו כדי למנוע נזקתתפשט לעצים אח
וכמה כאשר הצער נגרם לשכנים ואף וזבובים שנכנסים לבית וגורמים צער רב, על אחת כמה 

אם הניסיונות להסיר את הנזק על ידי  -עלול לגרום לסכסוך שכנים 
וכן כאשר שורשי תאנה  ריסוס וכדומה לא צלחו, מותר לקוץ את האילן.

ומבקעים את הצינורות, לצנרת הביוב שכוחם רב חודרים שוב ושוב 
כיוון שיש בזה נזק גדול, מותר לעקור את התאנה. וכשיש ספק בדבר יש 

 .לשאול שאלת חכם
 

מפני שהאפלת החלון  מותר לעקור עץ פרי שמאפיל על החלון ומונע מן האור להיכנס לבית,
דם רגיל להקפיד עליו מאוד. אמנם אם ניתן למנוע את הנזק על ידי נחשבת כנזק גדול שא

קציצת הענפים המאפילים על החלון, יש להסתפק בקציצתם, למרות שיהיה צורך לקצוץ את 
וכן הדין . הענפים כל כמה חודשים, משום שמניעת טרחה שכזו אינה מתירה עקירת עץ פרי

ה חודשים, והתשלום לכך גבוה ממחיר כאשר צריך לשלם לגנן על קציצת הענפים כל כמ
שרק מטע שנועד לצורך מסחרי מותר לעקור כאשר הוא הפסדי, אבל בגינה הפירות. מפני 

משיקול  פרטית מלכתחילה נטיעת העץ אינה לשיקול כלכלי, וממילא אין להתיר את עקירתו
 .לה בהרבהכלכלי רגיל אלא רק כאשר מדובר בטורח גדול שקשה לבצעו או בעלות כספית גדו

 
כפי שלמדנו מצד ההלכה מותר לעקור עצי פרי שמזיקים מאוד לאנשים בהבאת   לסיכום:

יבחושים או בפגיעה בצנרת הביוב, וכן מותר לעקור עצי פרי כדי לבנות במקומם בית או 
להרחיבו. אלא שהדבר אינו פשוט: ישנה מסורת, שכל העוקר עץ פרי מסתכן בנפשו, וכפי 

. "לא מת בני לפני זמנו, אלא מפני שקצץ תאנה לפני זמנה" (ב צא, ב"ק) שאמר רבי חנינא
יש סכנה, אולם בעקירה  -לדעת רוב הפוסקים, רק כאשר עוקרים עץ שלא כהלכה 

אבל יש פוסקים שהבינו, שאפילו במקרים שלפי  .אין סכנה -המותרת על פי ההלכה 
במיוחד למדו זאת מצוואת  ההלכה מותר לעקור את עץ הפרי, העוקרו מסתכן בנפשו.

רבי יהודה החסיד, שהיה אחד מגדולי מקובלי אשכנז הראשונים, והזהיר שלא לעקור עץ 
והיו , מסתכן בנפשו -פרי. ויש שחששו מאוד לכל אזהרותיו, ואמרו שכל העובר עליהן 

רבנים, שמסיבה זו, גם כאשר על פי ההלכה היה מותר לעקור עץ פרי, נזהרו וחששו 
היתר בזה מחמת הסכנה. ורבים המליצו ליתר ביטחון לבצע את העקירה על ידי להורות 

 .נוכרי, שאין עליו איסור לעקור עץ פרי, ועל ידי כך היהודי יינצל מהסכנה
 

 ברכת שבת שלום ומבורך, הרב מיכאל. 
 

 

 
 
 
 

 הודעה על יציאתי לחופשה
 

 (24.7)א בתמוז "כ ,( ועד יום רביעי15.7)ב בתמוז "י ,החל מיום שני
 

 אהיה בחופשה משפחתית. 
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 מועדת בית הכנסת
 

  )נדחה(( 21.7)ראשון, י"ח בתמוז יום  -צום י"ז בתמוז 
 

  4:00                    התחלת הצום
                                                                                                                                                                                                 

      6:00             שחרית
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                

 13:30                      מנחה גדולה
      18:45מנחה נוספת ללא קריאת התורה 

                                                 

 19:35                        יומישיעור 
 

    20:03                   סיום הצום
 

 20:05                 ערבית
     

 שמעון דיגורקר.      
 

 
 
 
 

 היקרה שלוחות קהילת
 

 שעברה הקשה בתקופה בנו ותמכו שעזרו, מכם מי לכל העמוקה תודתנו את להביע ברצוננו
 .בפרט השבעה ובימי בכלל עלינו

 לנו ונתתם תמכתם, בליבנו נגעתם .וברגישות  בליטוף, בנתינה, ובאהבה בחום אותנו עטפתם
 . הללו הקשים הימים את להעביר הכוח את

 

 לאבינו הקשור בכל למשפחה וסייעו שטיפלו ורווחה הבריאות, המרפאה לצוותי מיוחדת תודה
 היחס, הקשבת האוזן, והמקצועי המסור הטיפול את ומוקירים מעריכים אנו.  ל"ז הופמן חיים

 . חוכ יישר -אליכם שלנו פנייה בכל לעזור והרצון הרבה הסבלנות, האישי
 

 .והופמן דרור, שניידר משפחות.  אמן - בשמחות רק ושנפגש  לכולכם וחמה כנה תודה
 
 
 

                   

 
 

מנהלת המרכולית שפרשה בימים אלו -לאתי רביץ   
 

 "כולבו" ועברנו למשכן גדול יותר ונתנו לו שם: "מרכולית".התחלנו עם 
 

 כדי לנהל את המקום בצורה המיטבית הדבר דורש מיומנויות רבות.
תכנון, קנייה, תנאים מתאימים לאחזקת המקום, רצונות צרכי הציבור, עמידה בזמנים לקראת 

 ועוד.החגים, חופשות, יחסי אנוש עם ספקים, צוות עובדים, לקוחות ועוד 
 

ברצוננו להודות לאתי על שנים רבות של מסירות, סבלנות ורצון להיענות לבקשותינו עם כל 
 .הלב והנשמה!

 

 בהצלחה לרעיה.
 חדוה אדלר.        

 
 
 

  

 קריאת תהילים ע"י נשים
 

בבית מדרש 17:45בשעה תקיים ת  
 

 נשים מוזמנות. 
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 מהמרכולית
 

 לאחר שהתחממתי על הקווים אני עולה למגרש.
 

 ,יש להניח שמספר הנעליים של אתי ושלי הוא פחות או יותר אותו הדבר, אבל אין לי ספק
 אני נכנסת לנעליים גדולות מאוד".ש" -לאחר תקופת החפיפה שהייתה לי איתה 

 

 עבודה רבת השנים.ההזמן שהתפנה לה משל ניצול מירבי ומהנה  -בהזדמנות זו אני מאחלת לאתי 
 

אצליח  -עצמי בניהול המרכולית, עם כובד האחריות שבכך  אני מקווה שבמשימה שלקחתי על
 להישגים כמו שמאמן מצפה ומייחל. ,יחד עם צוות העובדים המסורים שלצידי ,להוביל את המרכולית

 

 חיונית לכולנו.הצלחת המרכולית 
 

 הצעות יתקבלו בברכה. אשמח לשמוע הערות והארות.
 

  .רעיה אריאל - רותכםימחכים לכם ותמיד לש

 
 

 
 

 מועדת בנים
 

 ...לשחר כהן, בהצלחה באזרחות - ברכות !ממשיכים בשחרורים
 

 .שבת שלום חנן וחברי הוועדה                     
 
 

 

 
 מידע תרבות

 

 החופשה וכל מה שבא איתה
 

 עם סיום שנת הלימודים גם פורום רכזי התרבות של המועצה בו השתתפתי במהלך השנה, 
יצא לחופשה. זהו פורום עמיתים שנפגש פעם בחודש בשעת ערב בספריה בנווה איתן. 

 במפגשים קיבלנו כלים לעבודה ובעיקר הרבה תחושה שיש לנו גב ותמיכה אחת מהשנייה 
אלעד, ענבר ואפרת, שעושים נפלאות גם  -)כן, הרוב נשים( ומצוות התרבות של המועצה 

 והבאת תרבות לרמה אחרת בעמק שלנו. בקשר עם רכזי התרבות וגם ביצירה
 

זכינו ליום פעילות מרוכז בו סיירנו ברחבי העמק ונחשפנו לפעילויות שונות.  3.7 -ב 
שם גם שמענו על החידושים  ,התחלנו במרכז עידן, נסענו ל"חורשת מאוריציוס" בכפר רופין

צפייה בחזיון האור קולי. בפרויקט "שביל העמק". המשכנו ל"מוזיאון חומה ומגדל" וזכינו להסבר ו
 ומשם, אחרי טיול קצר בשביל המונגש של הסחנה הגענו ל"עידן טכנולוגי" לארוחת צהריים 

 )של אוזן(, סיור קצר במקום וסיכום.
 

בפעם הראשונה מזה שנים רבות, פורום רכזות תרבות של הקיבוץ הדתי נפגש.  7.7 - ב
נחשפנו למעבירי פעילויות )הרצאות, מופעים, הגענו לבארות יצחק ליום למידה חוויתי ומהנה. 

אמנות( מהקיבוצים שלנו, טעמנו מעט ממה שהם מציעים. שמענו מרכזות תרבות על פעילויות 

וגם שמענו שתי הרצאות אורח על "תרבות בונה  TED - מיוחדות שהתקיימו בקיבוצים בקצב ה

 וכבר מתארגן המפגש הבא.קהילה" ועל "כלים לפרסום". בקיצור, עשו לנו חשק לעוד 
 

 פעילויות "תרבות שלוחות" גם הן יצאו לחופשת קיץ. 
יש המון פעילויות לילדים,  - ממליצה לעקוב אחר הפרסומים של המועצה ויוזמות אחרות

 למבוגרים, ולכל המשפחה. 
 

אשמח שתפני/ה אלי  ,(15.8)ד אב "ערב ט"ו באב יאם יש לך כוח רצון ומוטיבציה להניע את 
 ואתן את כל התמיכה. 

 

  -נעשה בע"ה פעילות ערב לכבוד פתיחת חודש הרחמים והסליחות , (1.9)ראש חודש אלול 
 שמרו את התאריך.

 שבת שלום והמשך חופשה מהנה. עליזה.
 



 

 

 

5 

  המרפאהמ
 

  21-26.7 שבועהשעות פתיחת המרפאה 
 
 

 חגית ו. - שבת שלום
 
 

  

 
 קבלת רופא קבלת קהל אחיות בדיקות דם

 קהלקבלת 

 מזכירה
 טיפת חלב

 11:00 - 10:00  10:00-12:30 7:30-8:15 א'
בתאום עם 

 אורה

3011:-14:00 10.00-13:00  ב'  8:00 - 9:00  

    10.00-12.30 7:00-7:45 ג'

 ד'
7:30-8:15 

12:30 - 10:00 
17:00 - 13:30 

13:30-16:30   

 7:30-8:15 'ה
11:30-12:30 
14:00-15:00 

 8:00 - 9:00  

  9:00 - 8:00  12:00 - 8:30  ו'
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 הנוימהנהלת 

 

  .טפטוף בכל הקיבוץ, במסגרת שיפור הקיים ופריסת צנרת חדשהההכנת את סיימנו 
 

ישור קו של גיזומי יח בושקרס ובעצים נוספים. אנו ממשיכים בכל הכ, טיפלנו בעץ ינבוט סףבנו
 .שיחיות

 

 .בקשות אישיות של חברים מבוצעות אחת לשבועיים
 

 .(12.8)א אב "ביום שני, יערב פתוח לציבור עם הנהלת הנוי יתקיים 
 

 .זיו ם,שבת שלו
 
 
 
 
 
 

 הקהילה מנהל של משולחנו
 

 יחד עם עובדות ענף הבגד.  קבלןההשבוע קיימנו מפגש ציבורי עם סמי  - ענף הבגד
 

 הדברים יטופלו ה "איצוות העובדות וסמי הקשיבו לטענות והאמירות שעלו במפגש, כאמור 
 ישתפרו. ואף 

 

 בשבוע הבא נקיים ישיבת צוות על מנת לתת מענה הולם לטענות והאמירות שעלו.
 

 משובים וכך נשפר ונדייק את השירות. אנו מקיימים מפגשים ציבוריים על מנת לקבל 
 

 עלה נעלה! - בהזדמנות זו אביע את הערכתי לצוות העובדות המסור והמקצועי
 

 שבת שלום, יוסי בוריס.
 
 

 
 
 

 
 

 
 ממרכז המשק

 

 חשמל סולארי
 

מערכת אחת על גגות הרפת, ומערכת בימים אלה מוקמות שתי מערכות סולאריות בשלוחות. 
 שניה על שדה בשפעה.

 

הקמנו את המערכת על  איתה ,"נופר אנרגיה"המערכת על הרפת מוקמת בשותפות עם חברת 
שנים )מערכת תעריפית(.  24הלולים. המערכת תספק חשמל לחברת חשמל, במחיר קבוע ל 

 קוט"ש )קצת יותר מהמערכת שמותקנת על הלולים(.  740הספק המערכת כ 
 

דונם, הנמצאים  100 -יה שמוקמת היא שדה סולארי קרקעי על שטח של כיהמערכת השנ
 10קוט"ש )כמו  8,000, וההספק שלו הוא כ "אנרג'יקס"רת בשפעה. השדה מוקם יחד עם חב

 24מערכות שמוקמות על הרפת...(, גם כאן, החשמל המיוצר נמכר לחברת חשמל במחיר קבוע ל 
שנים. חבלי הלידה של המערכת הקרקעית היו ארוכים וקשים )על ההסכם הראשוני חתמנו לפני 

הצלחנו לעבור את כל מכשולי הבירוקרטיה,  יותר משנתיים( אבל במאמץ משותף של החברה ושלנו
 ולקבל את כל האישורים הנדרשים להקמת השדה הסולארי הראשון בעמק.

 

מעכשיו, כשהשמש תכה בנו בכל כוחה, נוכל להתנחם שלפחות אנחנו גם משתמשים בה כדי 
 לייצר חשמל ירוק ולהרוויח קצת.

 

 יורם רותם.         
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שולחנה של מזכירת הפניםמ  
 

מציבה כמטרה, לחבר את ילדי ותושבי העמק  תכנית "שביל העמק" של עמותת "חיברותא"
אל הטבע ואל המרחבים, תוך הקניית ערכים של אהבה לאדם ולסביבה.  ,שלנו אל האדמה והקרקע

מובילי התכנית רואים חשיבות רבה בחיבור הקהילה לעשייה משותפת, בקשרים בין הישובים 
 ה הצומחת, לעמק שלנו. יכלוסיובחיזוק הזיקה של האו

 

הישובים שהשתתפו בתכנית,  .במסגרת התכנית, התקיימו פעילויות שונות לאורך מקטעי השביל
בחרו האם התכנית היא רק של החינוך, לכל הקהילה בהובלה של החינוך, או תכנית של הקהילה 
כולה, דרך ועדה ייעודית או דרך ועדת תרבות. בשבוע שעבר התקיימה בכפר רופין פגישת סיכום 

 לשנה הראשונה של התכנית. 
פגישה, בה הוקרן סרטון נחמד המסכם את צביקה זיסוביץ, חננאל גמליאל ואני השתתפנו ב

 הפעילויות השונות של הקיבוצים והישובים שהשתתפו. להלן הקישור לסרטון היוטיוב, להנאתכם.

ehttps://www.youtube.com/watch?v=42pVNSXIh04&feature=youtu.b 
 

 חננאל וצביקה סיפרו למשתתפים על הטיול הקהילתי של שלוחות שהתקיים בחודש שבט, 
על בניית הספסל על ידי מתנדבי "בנק הזמן" והצבתו בסמוך לאנדרטה. המשתתפים התרגשו 

לשמוע מצביקה את סיפורו של מוני ערמון על הקרב בו לקח חלק. עוד במסגרת פעילויות בקרבת 
התמרים. זהו מקום מקסים  במטע חמד פינת מק, הנוער שלנו טיפחמקום לנתיב שביל הע

 לעצירה להתרעננות בדרך, ואף ראוי להיות יעד לטיול משפחתי או קהילתי, בפני עצמו. 
 כל הכבוד! 

 

לאחר שנים של עבודה בארכיון, משה פורת ביקש לצרף אליו חבר שילמד  ארכיון קיבוץ שלוחות
לתפקיד זה,  ו כאחראי הארכיון. רותי פרס נמצאה כמתאימהאת התחום ובבוא העת יחליף אות

ונכנסה לעבודה במלא המרץ. רותי התחילה להכיר ולהתמצא בחומר הקיים, ליצור קשרים עם 
 ארכיונאים מקיבוצים נוספים ולהשתתף בהשתלמויות וימי עיון. 

להעביר לרותי תודה למשה פורת שממשיך ללוות את רותי ככל שיידרש, ומשקיע מזמנו על מנת 
בערפל", אמר  את השרביט בצורה מיטבית. "עם שאינו יודע את עברו, ההווה שלו דל ועתידו לוט
 יגאל אלון. חשיבות הארכיון לחיינו מרובה! איחולי הצלחה לרותי בתפקיד החדש.

 

רת את שלפים כמחסנית קליטה בעשור האחרון. מששל החטיבה להתיישבות,  אתר הקרווילות
 השבוע התקיימה לבקשתנו פגישה במועצה האזורית, בנושא עתיד הקרווילות. 

 החטיבה להתיישבות תעתיק ארבע מהן אל הישוב "מיטל" בגלבוע במהלך חודש אוגוסט הקרוב. 
ע קרווילות נוספות, לאזור הגליל התחתון. , יועתקו ארב2020בהמשך, ככל הנראה בתחילת שנת 

 שארו באתר הקיים לעת עתה. יששת הקרווילות הנותרות י
יתה לבחון אפשרות שנוכל להשתמש בקרווילות הנותרות באתר, לטובת ימטרת הפגישה ה

צרכי שלוחות. אנשי אגף צמיחה במועצה הבטיחו לבדוק את בקשתנו בחיוב. בפגישה במועצה 
 יורם רותם, יוסי קנר ואני.  - השתתפו

 

, הגיעו עם ההורים 7עד  3הילדים הצעירים מגיל  ,השבוע ./לוין קיפניסהפרפרים" שלושת "סיפור
ליהנות מההצגה בגן ירדן. בעבר ההצגות לילדים היו מתקיימות בספריה, היום ב"ה כבר אין מקום 

עם לויתן )לבית ונאחי ,ולמפיקים ,הדס ,בספריה לכל הילדים שיש כאן! תודה לשחקנית הנחמדה
 לגן ירדן על הכנסת האורחים.ו לאורה חייקין שתיאמה, פרסמה וארגנהתודה  .מודלין( ובעלה עדי

 

  9:00 - 10:00(, 19.7) ניתן להצביע ביום שישי -הצבעה לקלפי לשינוי תקנון הקבוצה 
, בחדר מזכ"פ. 21:00 - 22:00", במוצש"ק פ' "פינחסו  
  

               .ג'ודי -שבת שלום 

 
 
 

 
 
  

 

 שלום -שבת  
  

 האוכל-שעות הארוחות בחדר
          אחרי השיעור       ליל שבת 

 דק' לאחר התפילה( 18)
 .11:30שבת צהריים 

https://www.youtube.com/watch?v=42pVNSXIh04&feature=youtu.be
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 שלום רב,
 

 כנס ביטוח שדמה
השבוע התקיים כנס ביטוח תנועתי בשיתוף 'שדמה', בניהולו של ראובן קמיל. מדווח גיל הס, מנהל 

ממרבית קיבוצי התנועה. בכנס סקרנו את העבודה השוטפת של אגף כלכלה: לכנס הגיעו נציגים 
 -של הקבה"ד במהלך השנה )הצוות דן ומלווה את מגוון הסוגיות בתחומי הביטוח   הביטוח צוות

האלמנטרי, רכב, בריאות וסיעוד(. בכנס דובר גם על נושא ביטוח נסיעות לחו"ל, ביטוח לנושאי 
 100קיבלנו סקירה של מנכ"ל ביטוח חקלאי אלעד שלף על משרה, פוליסות ייחודיות לקיבוצים, ו

הימים הראשונים שלו בתפקיד. אריה הרמן, יועץ הביטוח של התנועה והקיבוצים, הציג ניתוח מקרי 
ביטוח שונים שמהם ניתן ללמוד על ניהול מקצועי ויעיל. לשמחתנו, כמעט כל הקיבוצים )כולל 

של אריה כיועץ ביטוח, ובעבודת חידוש הפוליסות אנו  מפעלים( וגופי התנועה שכרו את שירותיו
רואים את היתרונות בשיתוף הפעולה בין אריה לשדמה בדיוק ובמיקוד, במגוון היבטי הביטוח 
השונים, ועדים לפירות העבודה המאומצת של כל השותפים. תוצאותיו של המו"מ מול ביטוח חקלאי 

פוליסות, במחירן, ובהתאמת הפוליסות ועוד. הכנס הביאו לשיפור ניכר בלוחות זמנים, באיכות ה
תודה לכל  המארגנים ולכל מי שהגיע.  .ומפנק מעשיר, מלמד, כמו בכל שנה, היה איכותי

צוות הביטוח  -ובהזדמנות זו אנו מבקשים להזמין את מנהלי הביטוח/מנהלי כספים לפנות אלינו 
ם! כמו כן אנו מבקשים להזכיר לקיבוצים התנועתי, באופן שוטף בכל נושא. נשמח לעמוד לשירותכ

 –שרוצים לשלם את תשלומי הביטוח "במזומן" )ללא דמי אשראי( לפנות להנהלת שדמה )ראובן 
 מנהל הכספים( לתאום התשלומים. –מנכ"ל או עופר 

 

 לצעוד כנגד הזרם?
גד הזרם? ואיך יודעים? ובאיזה אופן הכי קל לצעוד כנ מתי יש לשחות בתוך הזרם? ומתי נגדו?

)ביחד...(. ולאן מגיעים כשעושים זאת? )למקור...(. תנועת הקיבוץ הדתי מיום היווסדה השתדלה 
 –בבניין הארץ, ועם הציונות הדתית  –לעשות את שתי התנועות במקביל. עם הציונות הכללית 

ים בחלוציות ובהובלה תוך חתירה נגד הזרם הכללי, בתחומ -בשמירת תורה ומצוות. ובו בזמן 
שונים כמו שיתוף, שוויון וערבות הדדית בצורתם הקיבוצית ; וכנגד הזרם הדתי, תוך קריאה לקידום 

בחיבור עמוק לתנועה הציונית ואף למודרניות, בימים בהם זה היה יוצא  -שוויון בין נשים לגברים 
נערות מסיימי נערים ו 70דופן. השבוע, זכינו במזכירות הפעילה לבקר במחנה 'בתוך הזרם ונגדו'. 

כיתה ט' מרחבי התנועה השתתפו במחנה שעסק בנושא הנ"ל וברלוונטיות שלו, ברמת הפרט 
וברמת הכלל גם היום. יחד ולחוד מבררים המשתתפים במחנה את השאלות הללו תוך בנייה 
ויצירה משותפת בחום הקופח, ומול שאר האתגרים שהטבע מזמן, והכל תוך כדי הליכה בזרם 

ונגדו. גם אנחנו, חברי המזכירות הפעילה, נהנינו מהפוגה קלה והתנסינו בגיבוש תוך הבניאס... 
 חתירה בירדן ההררי.

 

 חוסן אזרחי התיישבותי כבסיס לחוסן הלאומי 
בשבוע שעבר השתתפו נציגי הנהלת התנועה בישיבת ועדת חוץ וביטחון של הכנסת שהתקיימה 

לת ח"כ אבי דיכטר יו"ר הועדה. בדיון השתתפו ראשי בקיבוץ סעד, ביוזמת ח"כ מוטי יוגב, ובהוב
ח"כים, ראשי תנועות התיישבות, נציגי משרדי הממשלה ונציגי יישובים  10 -רשויות בעוטף, כ

שעות הקשיבו חברי הכנסת לבעיות ששטחו בפניהם ראשי הרשויות  3 -ותושבים, ובמשך כ
ם. עלו על השולחן סוגיות של שחיקה בחוסן והתנועות ונציגי התושבים, ביניהם חברינו מסעד ועלומי

; פערים וטיפול לקוי בבעיות כמו מיגון במרחב הציבורי ובעסקים ; אובדן ימי עבודה גם בענפי 
השירותים ; פגיעה בתוצרת החקלאית ובעסקים קטנים ללא מנגנון פיצוי. כמו כן, הועלתה דאגה 

תן. בדברי ההתייחסות ניכרה ההבנה מעצירה ואף נסיגה בצמיחה שהושגה בעוטף מאז צוק אי
העמוקה שתושבי העוטף נמצאים זמן רב במוצב הקידמי, על אף שאינם חיילים, ושבאחריותנו 
כמדינה וכעם, לספק להם את השכפ"צ שיעניק להם תחושה שדואגים להם, שמעריכים אותם, 

ק שהפגיעה ובעיקר שמאפשרים להם להתקיים ואף לצמוח במצב הזה של שגרת חרום. אין ספ
בתחושת הביטחון והשחיקה בחוסן מחייבות צעדים משמעותיים וגיבוש תוכנית חירום, צעדים 

 שהם מרכיב מרכזי במערכה נגד חמאס לאורך הזמן, בעמידה וביכולת ההכרעה. 
 

 .שבת שלום, אמיתי פורת וחברי המזכירות הפעילה     


